

Белорусский государственный университет
Филологический факультет
Кафедра зарубежной литературы

Аннотация к дипломной работе

ЖАНРОВЫЕ ОСОБЕННОСТИ ДЕТЕКТИВОВ ДЖ.К. РОУЛИНГ

Юй Цинцин

Научный руководитель:
кандидат филологических наук, доцент
Зелезинская Наталья Станиславовна

2023

ABSTRACT

Yu QingQing

GENRE PECULIARITIES OF JK. ROWLING'S DETECTIVE NOVELS

The structure of the diploma work: the work consists of an abstract, an introduction, three chapters, a conclusion, a list of references, including 25 items. The total work volume is 56 pages of printed text.

Keywords: CLASSIC DETECTIVE NOVEL, MODERN DETECTIVE NOVEL, GENRE, SOCIAL, GENDER AND CULTURAL CONTEXTS, SYSTEM OF CHARACTERS, AGATHA CHRISTIE, JK ROWLING (ROBERT GALBRAITH)

The purpose of the diploma work is to find out genre peculiarities of JK Rowling's detective novels on the basis of opposing them to the key features of the classic detective novel.

The tasks of the diploma work are:

The tasks are as follows:

1. To define a detective novel and enlist its main peculiarities illustrating them with classic detective novels.
2. To describe Agatha Christie's creative works and style to understand what is characteristic for a classic detective novel.
3. To compare the plot, motifs, style, atmosphere, the system of characters and other peculiar features of "Cormoran Strike" detective series with the leading characteristics of Christie's novels and indicate the nature of the differences.

The object of the research is JK. Rowling's (Robert Galbraith's) detective novels (Cormoran Strike series, 2013–present).

The subject of the research is genre features of the detective novel of the 21st century.

РЕФЕРАТ

Юй Цинцин

ЖАНРОВЫЕ ОСОБЕННОСТИ ДЕТЕКТИВОВ ДЖ.К. РОУЛИНГ

Структура дипломной работы: работа состоит из реферата, введения, трёх глав, заключения и списка использованной литературы, включающего 25 наименований. Общий объём работы – 56 страниц печатного текста.

Ключевые слова: КЛАССИЧЕСКИЙ ДЕТЕКТИВНЫЙ РОМАН, СОВРЕМЕННЫЙ ДЕТЕКТИВНЫЙ РОМАН, СОЦИАЛЬНЫЕ, ГЕНДЕРНЫЕ И КУЛЬТУРНЫЕ КОНТЕКСТЫ, СИСТЕМА ПЕРСОНАЖЕЙ, АГАТА КРИСТИ, ДЖ.К. РОУЛИНГ (РОБЕРТ ГЭЛБРЕЙТ).

Цель дипломной работы: выявить отличительные черты современного детективного романа Дж.К. Роулинг (Роберта Гэлбрейта) путем противопоставления их ведущим характеристикам классического детективного романа.

Задачи дипломной работы:

1. Выделить основные жанровые характеристики детективного романа и проиллюстрировать их примерами из англоязычной литературы XIX-XX вв.
2. Описать романы Агаты Кристи с точки зрения устойчивых жанровых характеристик.
3. Сравнить сюжеты, мотивы, особенности стиля, атмосферу, системы персонажей и другие элементы поэтики серии «Корморан Страйк» с романами А. Кристи, выявить общее и отличное и определить причины отличий.

Объектом исследования являются детективные романы Дж.К. Роулинг (Роберта Гэлбрейта) серии «Корморан Страйк» (род. 2013).

Предметом исследования являются жанровые особенности современного детективного романа.